
 

 
 

 

Fleminggatan 4 

Box 8311 

104 20 Stockholm 

www.stockholm.se/trafikkontoret  

 

Trafiknämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2022-09-29, § 12 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 29 september 2022 kl. 16.00 – 16:20 
   

 Plats Stora kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justering Tisdagen den 11 oktober 2022, §§ 1-8, 10, 11 

   

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Torsdagen den 29 september 2022, §§ 9, 12 

  

 

Daniel Helldén Katja Jassey 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Daniel Helldén (MP), ordföranden  

 

Ulla Hamilton (M)  

Jan Tigerström (M)  

Eva Ekmehag (M)   

Mikael Valier (KD)  

Jan Valeskog (S)  

Inger Edvardsson (S)  

Katja Jassey (V)  

Peter Wallmark (-)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Joel Höglund (V) för vice ordförande Rikard 

 Warlenius (V) 

Linnéa Sandström Lange (L)  för Åsa Nilsson Söderström (L) 

Tomas Tetzell (M) för Johan Fälldin (C)  

Bengt Ohlsson (S) för Emmelie Renlund (S)  

 

 
Ersättare: 

Bo Arkelsten (M)  

Bo Lindner (M)  

Camilla Kylenfelt (MP)  

Emil Stensson (S)  

Inge Pihlström (-)  

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Gunilla Glantz, Mikaela Dahlberg, Ulrika Falk, Peter 

Granström, Anna Green, Philip Hall, Kersti Hedqvist, Mattias Lundberg, 

Alva Matsdotter, Elisabet Munters, Bengt Stenberg och 

personalföreträdaren Luis Lopez §§ 1-9 samt borgarrådssekreteraren 

Helena Cullemo. 
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 § 12 
Funktionshinderrådens arbetssätt och organisation. Svar 
på remiss från kommunstyrelsen  
Dnr T2022-01500 
 

Beslut 

Trafiknämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

1 Trafiknämnden godkänner kontorens tjänsteutlåtande som 

svar på remissen. 

 

2 Trafiknämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Exploateringskontoret, stadsbyggnadsnämnden, fastighetsnämnden, 

trafiknämnden och miljö- och hälsoskyddsnämndens gemensamma 

tjänsteutlåtande från den 18 augusti 2022. 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Daniel Helldén (MP) finner att nämnden beslutar 

enligt kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Ordföranden Daniel Helldén (MP), Ulla Hamilton m.fl. (M), Linnéa 

Sandström Lange (L) och Mikael Valier (KD) lämnar särskilt 

uttalande enligt följande: 

 

Vi vill särskilt framhålla det positiva och viktiga i att förslaget 

så tydligt slår fast att råden är remissinstans i strategiska 

ärenden som rör tillgänglighet och delaktighet för personer 

med funktionsnedsättning. Samt att råden ska ges tillfälle att 

yttra sig över tjänsteutlåtanden som berör personer med 

funktionsnedsättning innan beslut fattas. Vi anser inte att det 

räcker med att råden endast ska samrådas istället för att vara 

formell remissinstans. 

  

Vidare är det mycket positivt att förslag nu läggs om 

möjlighet till ersättning för förlorad arbetsinkomst vid 

sammanträden för rådens ledamöter. Detta är direkt 

avgörande för rådens möjligheter att kunna bredda 

rekryteringen. 

 

Katja Jassey m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
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Vi tackar staden för en bra utredning och välkomnar förslag 

på ändringar av funktionshinderrådens instruktion och 

organisation. Det viktigaste är att de föreslagna 

förändringarna ökar rådens inflytande och påverkansmöjlighet 

i staden. Vi är positiva till att det tillkommer nya skrivningar i 

instruktionen som förtydligar vilken roll och funktion som 

funktionshinderråden har i organisationen. Det är också bra 

att ledamöterna nu får möjlighet till ersättning för förlorad 

arbetsinkomst och vi hoppas att det kommer att förenkla 

rekryteringen till råden.  

 

Vi anser att det bör finnas medel till 

nomineringssamordningen som Funktionsrätt Stockholm 

föreslås ha ansvar för. Vi tror att det skulle underlätta för 

föreningen att bredda målgruppen och därigenom att få en 

ökad representation i rådens sammansättning, exempelvis ur 

ålders- och hemvistsynpunkt. En bred representation är viktig 

för att på bästa sätt tillvarata de olika infallsvinklar som finns 

inom funktionsrättsrörelsen. 

 

En central aspekt för att öka funktionshindersrådens 

delaktighet i beslut är att råden delges information i tid. Det 

behövs en tydlig plan för rådens arbetsgång och hur 

information, kunskap och erfarenheter ska delas. Vi ser att 

råden ibland får möjlighet att uttala sig om ärenden först efter 

att nämnder fattat beslut om dessa vilket är problematiskt. 

Staden måste se till att råden ges de rätta förutsättningarna att 

ha inflytande över ärenden och processer i ett tidigare skede 

så att det synkar med den politiska beslutsprocessen.  

 

Det är viktigt att det finns en tydlig plan för hur de nya 

arbetssätten ska implementeras så att rådens funktion blir 

likställd över staden och mellan nämnder. Vi hade gärna sett 

ett samordningsuppdrag på stadsövergripande nivå för att 

säkerställa att omorganisationen får ett bra utfall i hela 

organisationen. Det uppdraget skulle förslagsvis kunna ges till 

funktionshindersombudsmannen eller annan instans som 

bedöms lämplig.  

 

Jan Valeskog m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

 

Det är bra att försök görs för att tydliggöra 

funktionshinderrådens roll och för att stärka rådens 

delaktighet. Uppdraget att se över rådens arbete togs redan år 

2018 när kommunfullmäktige beslutade om Program för 

tillgänglighet och delaktighet för personer med 

funktionsnedsättning 2018 -2023.  
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I överlag är förslagen till förändringar bra. Men för att 

säkerställa att ändringarna leder till en ökad delaktighet och 

ett tydligare uppdrag behöver det framgå att en utvärdering 

ska göras efter en tid. Det är av stor vikt att målsättningen 

med förändringarna uppnås. Därför måste staden vara lyhörd 

för synpunkter som inkommer från ledamöter i råden och från 

funktionshindersorganisationer under resans gång. Det är 

även viktigt att positiva arbetssätt sprids mellan råden.  

 

 

 Vid protokollet 

 Alva Matsdotter 
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